
Dagsorden/referat Skolebestyrelsesmøde
Øster Snede Skole

Sted: Personalerummet Dato: 16/12-24 Tid: 17.00-19.30

Formål:
At sikre et professionelt rum, hvor skolebestyrelsen og skolens ledelse i

fællesskab har mulighed for at koordinere, sparre, reflektere, beslutte
og dele viden om skolens drift og udvikling.

Mødedeltagere: Niels, Louise, Peter, Jørgen, MG, HE, CC, MP
Fraværende: Asle
Referent: CC
Mødeleder/ordstyrer: Niels, formand for skolebestyrelsen

Info: Skolen sørger for en ”lille julefrokost” til mødet Forbered: Læs dagsorden og evt. bilag. Nedsatte udvalg forbereder

evt. fremlæggelse

Emne Formål med punktet
(- kort beskrivelse og status)

Varighed
(tid/min.)

Beslutning
(Noter/referat – hvad har vi drøftet og aftalt?)

1. a. Godkendelse af
dagsorden
b. Godkendelse af referat
c. Forældreref./nyhedsbrev

- Godkende
- Godkende
- Hvis behov – hvem tager noter

og udsender kort
nyhedsbrev

med vigtigste pointer til øvrige
forældre?

2 a) ok
b) ok
c)



2 Nyt fra/siden sidst:
a. Fmd/Næstfmd.

b. Henvendelser til

bestyrelsen

c. Medarbejderrep.

d. Skolens ledelse
- Overvejer opgradering af elevstole
og borde i etaper. Fx starte med 2.
og 3. klasse. Tilbud fra Lekolar 50%
rabat.

e. Hedensted Kommune

- Opdatere/ajourføre/information
- Nyt siden sidst?
- Henvendelser tilkendegives og
tidsestimeres - behandles sidst på
mødet. - Opdatere/informere om –
aktuelle fokuspunkter i klasserne/på
skolen? - Opdatere/informere om –
aktuelle
emner/processer/udviklingsfokus på
skolen?
- Nyt fra forvaltning/kommune?

15 a) intet
b) intet
c) Juletur med indskolingen. 0+1 kl. på industrimuseet. En rigtig god tur.
2+3 kl. på Glud Museum. Det var også en rigtig god tur.
d) Forældredag, juleklippedag, bedsteforældredag i SFO. Stort fremmøde
til begge dage. Personale julefrokost hvor 17 deltog ud af 20.
I morgen er der planlagt møde med lodsejeren i forhold til skovrejsning.
Måske startes der op allerede i efteråret.
Vi har fået 17,000 kr. fra Statens kunstfond til at kvalificere vores
morgensang i Aulaen.
Nye møbler til 2,3 og 4 kl.
Skoleindskrivning. Vi har pt. 14 skolestartere til næste skoleår.
Fredag er der juleafslutning med kirkegang og mørke læsning. Alle har fri
13.15.
e) Ny måde at holde møde på. Rådgivningsforum bliver til
Refleksionsforum. Ny skabelon vi skal følge.

3. ● Høringssvar til
Folkeskolens

kvalitetsprogram

● Fælles høringssvar med
børnehavebestyrelsen
vedr. grusgrav?

- Se bilag. Sagsfremstillingen
vedr. implementering af
Folkeskolens
Kvalitetsprogram i Hedensted
Kommune blev godkendt af Udvalget
for Læring på møde mandag 2/12, og
sendes nu i høring i skolebestyrelserne
med svarfrist den 20. januar
2025.Hvad er vores kommentarer?
Noget vi vil rose eller være bekymret
for? Hvem udarbejder høringssvar fra
ØSS?

-Stinne fra børnehuset foreslår, vi skal
lave endnu et bestyrelseshøringssvar
vedr. grusgrav. De vil gerne lave et
fælles med os. De er bekymrede for
støv, når børnene sover ude. Kommer
der overhovedet endnu en høring? Kan
ikke se det på kommunes hjemmeside.

Se vedhæftet bilag
For Øster Snede Skole betyder det ikke det helt store. Vi kan fortsætte
som i år. Faktisk får vi 125000 kr mere at råde over.
Bevægelse er integreret i den almindelige undervisning.
Lektiehjælp er ikke aktuelt for os. Faglig fordybelse er integreret i
undervisningen. Ligeså med teknologiforståelse.
Vi laver ikke høringssvar til folkeskolens kvalitetsprogram.

Vi afventer, da der endnu ikke er åbnet for høringssvar.



4 ● Indledende overvejelser
på tegnebrættet...
Drøftelse af evt.
fremtidig organisering af
0. og 1. årgang.

● Fordele/ulemper ved evt.
indførelse af rullende
skolestart?

-Ledelsen vil gerne høre bestyrelsens
umiddelbare holdning til en evt.
alternativ organisering af 0. og 1. årg.
på sigt. Elevtallet er meget varieret –
hvornår bliver grupper for små og
sårbare? Mange skift p.t. Kan vi skabe
differentierede
dynamikker på tværs med faste
voksne? Punktet og hvad det betyder
konkret uddybes på mødet.

- Tanker om evt. rullende skolestart
på sigt, hvis muligt? Uddybes på
mødet.

MP og CC informere om tanker i forhold til pkt. 4.

Bestyrelsen synes det lyder spændende. Måske kunne man rulle på en anden
måde?
Svært at være det sidste barn.
Vi ved ikke om vi må lave rullende skolestart.

5 ● Principper –
opdatering?

- Modtagelse af nye elever -
Forældremøder og sociale

arrangementer
- Principper for

klassedannelse kommer i
dvale.

- Ajourføre principper på
hjemmesiden – hvilke trænger til
opdatering?

- Udvalgte principper
godkendes/ajourføres (se bilag)

20 Principper for klassedannelse - fjernes fra hjemmesiden.
Plan for forældremøderne - redigeret og godkendt.
Modtagelse af nye elever på Øster Snede Skole - godkendt.

Forslag til nyt princip:
Skal vi have princip for at vi
taler dansk i skole/SFO?

-På baggrund af nogle
forældrehenvendelser. Skal vi opstille
principper for dette eller kan vi
italesætte det på andre måder?

Kort drøftelse. Ikke princip for det her og nu.

6. ● Skoletur for penge fra
forælderforeningen

-Er der tænkt på yderligere forslag
til fælles aktivitet for hele skolen –
status?
Skal vi gå videre med Lego-House
på trods af pris?



7 ● Fælles bestyrelsesmøde
med børnehaven?

-Kender vi hinanden? Hvordan skaber
vi mere fælles fodslaw og
samhørighed mellem børnehuset og
skole/SFO? Er der udfordringer, vi skal
have drøftet? Hvilken retning ønsker vi
fremadrettet? Hvordan spiller vi
hinanden gode? Kommunikation til
vores to-sprogede familier, indsatser?
Datoforslag til fælles bestyrelsesmøde?
Kontakt formand Charlotte S. Petersen
for at koordinere?

Vi går i tænkeboks i forhold til hvad der kunne bringes i spil.
MP kontakter Børnehuset i forhold til at finde en dato samt et indhold. Skole inviterer
til et møde.

8 ● Forældrehenvendelser

● Eventuelt 2 skofri skole
nye regler for lotteri
næste møde bliver d. 22/1.

Punkter til næste møde: 21/1-25
- Status økonomi budgetår 2024


